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__________________________________________________________ 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. április 29. 
(kedd) napján 15:00 órai kezdettel megtartott soros testületi ülésén. 
 
Jelen vannak:  
Kosárszki József    polgármester 
Czövek Zoltán   alpolgármester 
Démi Zoltán    képviselő 
Pál Domonkos Csaba  képviselő 
Varga Zoltán    képviselő 
 
Tanácskozási joggal:  
Fidrich Tamásné             jegyző  
 
Meghívottak:  
A melléklet jelenléti ív szerint.  
 
Kosárszki József polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
testületi ülés határozatképes, mivel a megválasztott 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő 
megjelent.  
 
Tárgyalandó napirendi pontokra a meghívóban szereplőektől eltérően tett 
javaslatot:  
 
1./ Javaslat szociális tűzifa pályázaton való részvételre 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
2./ Javaslat Richter Miklós megkeresésének megtárgyalására 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
3./ Javaslat gyermekvédelmi beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
4./ Javaslat Gajamenti Önkormányzati Társulás 2024. évi beszámolójának 
elfogadására 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
5./ Tájékoztató képviselői képzésről 
Előterjesztő: Fidrich Tamásné jegyző 
 
6./ Tájékoztató KOMA adatbázisban történő szereplésről 
Előterjesztő: Pál Domonkos Csaba elnök 



 
A tárgyalandó napirendre egyéb módosító javaslat nem érkezett. A polgármester 
szavazásra bocsátotta a tárgyalandó napirendre tett javaslat elfogadását az 
elhangzottak szerint: 

 
A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 

A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem 
 

Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
45/2025. (IV.29.) határozata 

a napirendi pontok elfogadásáról  
 

Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete a tárgyalandó napirendre 
tett javaslatot az alábbiak szerint fogadja el:  
1./ Javaslat szociális tűzifa pályázaton való részvételre 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
2./ Javaslat Richter Miklós megkeresésének megtárgyalására 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
3./ Javaslat gyermekvédelmi beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
4./ Javaslat Gajamenti Önkormányzati Társulás 2024. évi beszámolójának 
elfogadására 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
5./ Tájékoztató képviselői képzésről 
Előterjesztő: Fidrich Tamásné jegyző 
6./ Tájékoztató KOMA adatbázisban történő szereplésről 
Előterjesztő: Pál Domonkos Csaba elnök 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
 

1./ Javaslat gyermekvédelmi beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
Kosárszki József polgármester: Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy elkészült a 
gyermekvédelmi beszámoló, mely minden lényeges, fontos információt tartalmaz. 
Javasolja elfogadni.  
 
Kérdés, hozzászólás nem érkezett. A polgármester szavazásra bocsátotta a 
gyermekvédelmi beszámoló elfogadását.  
 

A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 
A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

46/2025. (IV.29.) határozata 
a gyermekvédelmi beszámoló elfogadásáról 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a gyermekjóléti 
és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló gyámhatóságokról, valamint 



a gyermekvédelmi és gyámügyi eljárásról szóló 149/1997. (IX. 10.) 
Kormányrendelet 10. számú melléklete szerinti tartalmi követelményeknek 
megfelelő – az előterjesztés mellékletét képező - átfogó értékelést. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2025. május 31.  

 
2./ Javaslat szociális tűzifa pályázaton való részvételre 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
Kosárszki József polgármester: Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Közigazgatási és 

Területfejlesztési Minisztérium az idei évben is pályázatot hirdetett. A támogatásra az 

5000 fő lakosságszámot meg nem haladó települési önkormányzatok pályázhatnak 

szociális célú tűzifa vagy barnakőszén vásárláshoz. A pályázat célja, a településen a 

legrászorultabb családok, átmeneti, kiegészítő támogatáshoz juthassanak és 

csökkenjen a háztartások tüzelőanyag költsége. A támogatás felhasználásának 

feltétele, a támogatáson felül a pályázati kiírásban meghatározott mértékű önerő 

vállalása. A pályázat benyújtásának határideje elektronikusan: 2025. április 30. 

Javasolja elfogadni.  

Szloboda Istvánné: A szociális keretből biztosítják az önerőt? 

Kosárszki József polgármester: Igen, abból.  

Több kérdés, hozzászólás nem érkezett. A polgármester szavazásra bocsátotta a 

szociális célú tűzifa pályázaton való részvétel elfogadását.  

A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 
A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

47/2025. (IV.29.) határozata 
    szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó támogatásról 
 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország 2025. 
évi központi költségvetéséről szóló 2024. évi XC. törvény 3. melléklet 2.3.1. pont 
szerinti, a települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz 
kapcsolódó támogatására kiírt pályázati kiírás alapján támogatási igényt kíván 
benyújtani 30 erdei m3 kemény lombos tűzifa beszerzésére.  
Az önkormányzat a kemény lombos fafajta esetében 76.200 Ft mértékű önrészt, 
és a tűzifa szállításából származó költségeket a 2025. évi költségvetés terhére 
biztosítja.  
Az önkormányzat vállalja, hogy a szociális célú tüzelőanyagban részesülőtől 
semmilyen ellenszolgáltatást nem kér, ideértve a tüzelőanyag rászorulókhoz 
való eljuttatását is. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt az igénylés 
benyújtására, továbbá kéri, hogy a támogatással a pályázati kiírásban foglaltak 
és a vonatkozó jogszabályok szerinti időben és módon járjanak el, valamint 
felkéri a jegyzőt, hogy a szociális célú tüzelőanyag támogatásról szóló 
rendeletet készítse elő. 



A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, és a jegyzőt, hogy a kemény 
lombos tűzifa támogatás szétosztása érdekében az érdekelt szervezetekkel 
együttműködve gondoskodjon a rászorulók igényfelméréséről, kérelmük 
elbírálásáról, és a tüzelőanyag rászorulókhoz történő eljuttatásáról. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a kemény lombos tűzifa 
beszerzésére és szállítására továbbá a vonatkozó szerződések megkötésére.  
 
Felelős: Kosárszki József polgármester  
              Fidrich Tamásné jegyző 
Határidő: Pályázati kiírásban foglaltak és a vonatkozó jogszabály szerint.  

 
3./ Javaslat Richter Miklós megkeresésének megtárgyalására 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
Kosárszki József polgármester: Tájékoztatta a jelenlévőket Richter Miklós 
megkeresésével kapcsolatosan. Ezeket a pontokat, melyeket Miklós a 
megkeresésében felsorolt, egy testületi ülésen részletesen átbeszélésre került. Úgy 
gondolta, hogy ezzel kapcsolatosan Miklós már megkapta a választ a kérdéseire. 
Ismételten elnézést kér Miklóstól, hogy felbontotta a levelet. Véleménye szerint nem 
sértett kegyeleti dolgokat. Ismételten elnézést kér tőle a történtek végett, hogy 
kibontotta az édesapjának szóló levelet. Úgy gondolta, hogy a korábbi ülésen 
elfogadta a bocsánatkérést.  
 
Richter Miklós: Ezzel kapcsolatosan írt egy levelet a jegyző asszonynak. Kereste a 
jegyzőkönyvben az erre vonatkozó pontot. Jegyző asszony tájékoztatta, hogy azért 
nem fellelhető a jegyzőkönyvben ez, mert nem szerepelt a napirendi pontok között. 
Kérte felvételét a jelenlegi ülés napirendi pontjai közé. Kiderült, hogy a polgármester 
bontotta fel az édesapja, néhai Richter Miklós nevére szóló levelet. Ez a levél nem az 
önkormányzatnak szólt, Richter Miklósnak szólt, aki jelenleg is a Nagyvelegi Tűzoltó 
Egyesület elnöke. A szóban forgó levél nekik szólt, nem az önkormányzatnak. 
Levéltitok megsértését a Btk. 224. §-a bünteti, maximum 1 évig terjedő 
szabadságvesztéssel. Ezt az esetet tovább súlyosbítja az a tény, hogy tovább lett adva 
a levél, hogy menjen le az örököshöz és tájékoztassa, hogy intézkedjenek ez ügyben. 
Jogosan kérdezi azt, hogy milyen alapon lett a Vilmos egy magán jellegű levél 
vonatkozásában tájékoztatva. Milyen alapon és ki utasította. Nem kellett sokáig és 
messze mennie. Lekérte a falugondnok Vilmos munkaköri leírását, mely tartalmazza, 
hogy részére az utasításokat a polgármester adja. Ebből az következik, hogy 
valószínűleg a polgármester utasította.  
 
Kosárszki József polgármester: Igen, így van.  
 
Richter Miklós: Ez ugye megint, egy érdekes kérdés. Azt gondolja, hogy nemcsak 
érdekes, hanem nem is tisztességes. Ha kibontok valamit, ami nem is nekem szól, 
elolvasom a tartalmát aztán nem csinálok vele semmit, hanem látom, hogy ebben 
valami kötelezettség van, akkor azt csinálja meg más. Ez így nincsen rendben. Az a 
baj, hogy itt ülnek és ezt rajta kívül senki nem gondolja másként. Ez így rendben van? 
Borzasztónak tartja. 
 
Czövek Zoltán alpolgármester: A címzés az ide szólt a Nagyveleg, Móri utca 2/A-ba?  
 



Richter Miklós: Igen, ide szólt. A Nagyveleg Tűzoltó Egyesületnek. Bejön az 
önkormányzatnak egy levél, azon van egy címzett. Ha az nem az önkormányzat akkor 
nem bontható ki.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Jelen esetben sajnos a címzett sem tudta volna 
kibontani. Hagyatéki eljárásban ez benne szerepel, hogy az édesapád a Tűzoltó 
Egyesület elnöke? 
 
Richter Miklós: Cégkivonat szerint, az édesapja Richter Miklós az elnöke az 
egyesületnek a mai napig. Bejön egy levél, amit nincs joga kibontani akkor nem az a 
megoldás, hogy kibontja, meggyőződik róla, hogy mi a tartalma utána pedig valakit, 
valahova elküld, hogy intézkedjen ezzel kapcsolatosan? Nem érződik, hogy ez nincs 
rendben?  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: De, érti, hogy mit mond. Lehet, hogy ebből nem is 
keletkezett volna probléma, ha mondjuk a hagyatéki eljárás tartalmazza azt, hogy ő az 
egyesület elnöke.  
 
Kosárszki József polgármester: Hagyatéki leltárban nem szerepel az egyesület elnöki 
tagsága, nem a hagyaték része.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Egyesületek esetében az elnök halálával, lemondásával 
megszűnik a megbízatása. Nem ismeri az egyesület alapszabályát. Tartalmaz az 
alapszabály olyat, hogy ki lép be az elnök helyére, ha megszűnik a tisztsége.  
 
Richter Miklós: Nincs ilyen az alapszabályukban. Véleménye szerint a Btk. kimondja, 
hogy amennyiben illetéktelenül kibontják a levelet, vissza kell küldeni a feladónak a 
helyes eljárás szerint.  
 
Gellér Vilmos falugondnok: 15 évig egy alapítvány elnöke volt Nagyvelegen. Amikor 
lemondott azt írásba adta az egyháznak, az pedig továbbította a cégbíróságnak. Utána 
még jöttek levelek az ő nevére, melyet felbontottak. De ő ezt jóváhagyta, hogy fel 
tudják bontani a leveleket. Ha eljárási szándék volt ezekben a levelekben, akkor ezt 
vagy egyedül vagy közösen elintézték. A cégbíróság felé ezt jelezni kellett volna.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: A kettő között az a különbség, hogy tud nyilatkozni, az elhunyt 
pedig sajnos nem tud. Ez még élő egyesület?  
 
Richter Miklós: Igen, jelen pillanatban is élő egyesület. De valaki itt Btk-t sértett.  
 
Varga Zoltán képviselő Richter Miklóshoz intézett hozzászólásában elmondta, hogy  
ne haragudjon, de ezt már háromszor elmondtad. Személy szerint Ő erre nem  
kíváncsi.  
 
Richter Miklós: Az lehet, hogy te erre nem vagy kíváncsi. 
 
Varga Zoltán képviselő: Csak szerette volna jelezni, ezt már háromszor elmondta, 
hogy mire hivatkozik.  
 



Richter Miklós: Azt gondolja, hogy a kulturált megbeszélés alapja nem az, hogy mire  
kíváncsi, hanem van egy jelenleg tiszteletben álló embernek a megsértése. Lehet, 
hogy te úgy gondolod, hogy édesapám nem ide tartozott. 
 
Varga Zoltán képviselő: Ne kóstolgassál. Én nem mondtam ilyen édesapádra.  
 
Richter Miklós: Nem értem. Mit jelent az, hogy ne kóstolgassál?  
 
Varga Zoltán képviselő: Maradjunk a tárgynál.  
 
Richter Miklós: Az ő álláspontja szerint van egy probléma és ez nem lett megoldva. 
Úgy gondolja, hogy ezt a múltkori ülésen is elmondta és a testület tagjai közül nem 
reagált rá senki. Ezzel elfogadták azt, hogy ez így teljesen rendben van.  
 
Gellér Vilmos: Bocsánatot szeretne kérni ő is a történtek végett. Semmi rossz szándék 
nem volt ebben. A testvérének elmondta azt is, hogy ha nem tudják elintézni vissza 
viszi a levelet a hivatalba. Ők az örökösök ebben az ügyben ők tudjnak eljárni.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Levéltitok megsértésében a testületnek nincs hatásköre.  
 
Richter Miklós: De van. Szomorúnak tartja, hogy felbontanak egy olyan levelet, ami 
nem az önkormányzatnak szól, a polgármester felbontja azt. A polgármester 
munkaadója a testület, ha ő elkövet egy jogsértést, akkor mindenképpen van ennek 
köze a testületnek, akik munkát adnak neki.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Annak a levélnek az Ön testvéréhez nem lett volna szabad 
kerülnie. Amikor elhunyt az egyesület elnöke, akkor ezt magának az egyesületnek 
kellett volna kezelni. Új elnököt kellett volna választaniuk, azt átvezettetni a 
cégbíróságon. A polgármester 2024. februárjában levelet küldött a Székesfehérvári 
Törvényszéknek. Ismertette a levél tartalmát. Jött erre valami válasz? 
 
Kosárszki József polgármester: Igen, azt a választ kapták rá, hogy ebben az ügyben 
ők sajnos nem tudnak eljárni, csak az elhunyt. Itt meg is szakadt a folyamat. 
 
Richter Miklós: Az elhunyt, hogy tud eljárni?  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Az egyesületnek kellett volna össze ülnie, új elnököt kellett 
volna választani, be kellett volna jegyeztetni és minden mehetett volna tovább.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: 2010-es évektől felfüggesztett a tevékenysége ennek 
az egyesületnek.  
 
Richter Miklós: A lekért okirat alapján ez nem látszik. Ha ez így lett volna akkor 2023-
ban nem szabtak volna ki bírságot az egyesületre, hogy nem adta be az adóbevallást. 
2022. decemberében átküldött egy képet, hogy újra alakul a Nagyvelegi Tűzoltó 
Egyesület.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Több telefonos megkeresés is volt a cégbíróság felé, 
és mindig nemleges választ kaptak, hogy ez az egyesület nem feléleszthető.  
 



Richter Miklós: Fel fogja keresni a Cégbíróságot és minden ezzel kapcsolatos 
dokumentumot ki fog kérni.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: A móri tűzoltó egyesület jóvoltából kapott volna 
Nagyveleg egy fecskendőt. A Feol erről közölt egy képet. Negatív, személyeskedő 
meglátásaidat ott írtad le a poszt alatt.  
  
Richter Miklós: A Feol ezzel kapcsolatosan egy cikket hozott le, melyben konkrétumok 
voltak leírva. A polgármester is azt írta a saját posztjában, hogy újra fog alakulni az 
egyesület és megkezdi a munkáját.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: A Btk. vagy polgári jogi dologban mi nem vagyunk 
mérvadóak sem nyomozó hatóság, sem rendőrség nem vagyok. Egy polgári jogi 
kérdésben mit tehet a testület? Azt mondtad, hogy a levéltitok megsértésével 
kapcsolatban nem tett semmit a testület. Jogi kérdésben, polgári jogi kérdésben mit 
tehet a testület? Ha levéltitkot sért a polgármester annak nem a képviselő-testület a 
felelőse, hanem a jegyző. 
 
Fidrich Tamásné jegyző: Az egyesület témáját, azt testületi ülésen kívül kell eldönteni. 
A testület, amiről dönthet, tárgyalhatja az az, hogy kibontásra került egy levél, ami nem 
az önkormányzatnak szólt. Annak van egy sértettje és egy elkövetője. Ha az elkövető 
a polgármester, neki a munkáltatója a testület. A testület indíthat eljárást, hogy 
megvizsgálja ezt az esetet. Ha a testület nem indít eljárást, akkor maga a sértett 
indíthatja el a bíróságon. Jelen pillanatban arról tud dönteni a testület, hogy elindítja 
az eljárást a polgármesterrel szemben vagy sem.  
 
Szloboda Istvánné: Ez az egyesület már hosszú évtizedek óta egy alvó egyesület. Az 
egyesület nem tartott közgyűléseket, ami illő lett volna. Felbontásra került a levél, 
véleménye szerint örökre megjegyzik, hogy ezután mit bontanak fel. Polgármester úr 
bocsánatot kért Miklóstól már egy korábbi ülésen. Véleménye szerint Miklósnak 
nyilatkoznia kellene, hogy elfogadja polgármester úr bocsánatkérését vagy sem.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: A vizsgálatot ki folytatja le ez esetben? 
 
Fidrich Tamásné jegyző: A képviselő-testület.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Jelen esetben polgármester úr jelezte, hogy 
felbontotta a levelet. Ebben az esetben, hogy működik ez.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Nem a képviselő testület ítéli el a polgármestert, hanem a 
testület fordul a megfelelő hatósághoz. További tájékoztatást nyújtott a Mötv ide 
vonatkozó részéről.  
 
Richter Miklós: Szeretné, ha a testület lefolytatná ezt a vizsgálatot. Annak eredményét 
szeretné megkapni.  
 
Kosárszki József polgármester: Elismerte, hogy felbontotta a levelet.  
 
Czövek Zoltán képviselő: Miklós mit szeretnél ezzel elérni? Megállapítjuk, hogy a 
polgármester kibontotta a levelet, elismerte ezt. Utána elfogadod ezt? 



 
Richter Miklós: Van egy döntés, melyet a testület vagy én megküldök a hatóságnak, 
hogy folytassa le az eljárást. A Btk. szerint a polgármester tovább adott információt 
egy harmadik személynek.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Bármi károd vagy hátrányod keletkezett ebből? 
 
Richter Miklós: Igen, nagyon sok kára van ebből. A törvénynek a megszegése nem 
csak arról szól, hogy te kárt okozol valakinek vagy nem, hanem arról is, hogy a törvény 
azért is van, hogy szabályozza az állampolgárok joghoz való viszonyát és ennek a 
magatartását. Aki ezt nem csinálja meg az nem túl jó. Főleg akkor, ha egy köz jóért 
vagy közvagyonért felel. Mindenki saját maga eldönti, hogy a törvény betartja vagy 
sem. Ha nem akkor vállalni kell a következményeket.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Következő ülésen lehetne erről szavazni? 
 
Fidrich Tamásné jegyző: Természetesen, mivel nem így volt a napirendi pont. Zárt ülés 
keretében kell tárgyalni, melyen az érintett és a képviselő-testület vehet részt.  
 
Richter Miklós: Rendben, számára ez teljesen elfogadható.  
 
Kosárszki József polgármester: Miklós megkeresésének következő pontja a 
polgármester jelenléti ívének a vezetése. Szerinte a polgármester nem vezet jelenléti 
ívet. Bakonycsernyén megtekinthető a jelenléti ív.  
 
Richter Miklós: Bakonycsernyén, hogy vezetik a jelenléti ívedet? 
 
Kosárszki József polgármester: Nem ott vezetik, oda van átküldve. 
 
Richter Miklós: Akkor a mai napra be tudod hozni a jelenléti ívedet? Szeretné 
megnézni. 
 
Kosárszki József polgármester: Ülés után megmutatja.  
 
Richter Miklós polgármester: Korábbi ülésen arról volt szó, hogy a polgármester nem 
vezet jelenléti ívet. Jegyző asszony azt a tájékoztatást adta, hogy a polgármester 
jelenléti ív vezetésére kötelezett. Erre vonatkozóan a jegyzőkönyvben nem lett 
meghatározva semmi. A hatályos köztisztviselőkre vonatkozó törvény taglalja, hogy 
jelenléti ív vezetési kötelezettsége van a polgármesternek és minden 
közalkalmazottnak. Előírja a heti 40 órát, illetve a minimum napi 8 órát. Egy mellékletet 
is tartalmaz mely szerint előre meg kell határozni hétfőtől vasárnapig azt is, hogy ha 
van tevékenység szombaton és vasárnap is. A közmeghallgatáson polgármester 
elmondta, hogy nem vezet jelenléti ívet. A polgármester munkáltatója a testület. 
Gondolja tisztában vannak azzal, hogy ilyen kötelezettségnek kell megfelelni, és mint 
munkaadó erre kötelezni kellett volna a polgármestert.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Miklós te is voltál munkaadó. Jobban dolgozott valaki 
attól, hogy töltötte a jelenléti ívet? Mennyit viszi előre a falut az, hogy a polgármester 
tölti a jelenléti ívet?  
 



Richter Miklós: Nem ez a kérdés. Van egy törvényi kötelezettség, aminek meg kell 
felelni. A jelenléti ívet nem csak tölteni kell, hanem arról valakinek meg kell győződnie, 
hogy az ívben lévő óraszámok valósak vagy sem. Ez egy törvényi előírás.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Lehetne azt, hogy minden testületi ülésnek 
megkapják polgármester úr jelenléti ívét?  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Természetesen, minden soros ülésre behozzák.  
 
Richter Miklós: A 8 órát azt ki kellene dolgozni. Ennek úgy kellene működnie, hogy van 
fogadóórája a polgármesternek minden hétfőn 8-10 óra között az SZMSZ szerint, ha 
idejön 8 órakor, akkor itt kell, hogy legyen. Azt, hogy valaki 8 órát dolgozzon egy 8 
órás munkaidőben ezt rosszallóan látjátok? 
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Amikor indultál polgármesternek, akkor 
megkérdeztem, hogy te hogyan tervezed mivel Pesten élsz. 
 
Richter Miklós: Amíg nem talál lakást, addig egy héten 3 napot lenne itt 0-24 órában.  
 
Kosárszki József polgármester: Meg tudja mutatni a jelenléti íveket.  
 
Gellér Vilmos: A jelenléti íveket átvitték már csernyére.  
 
Richter Miklós: Miért pont ma? 
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Mert hónap vége van.  
 
Richter Miklós: A polgármester és a képviselő-testület is a faluért van. Ha te 8 vagy 9 
órában dolgozol a faluért, akkor el lehet azt gondolni, hogy ez idő alatt sokkal több 
mindent tudsz tenni mint 4 vagy 5 órában. Ez magától értetődik. Volt rá példa, hogy 
valaki idejött és nem volt itt a polgármester, pedig hivatalosan itt kellett volna, hogy 
legyen.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Vagy hivatalos ügyben volt távol? 
 
Richter Miklós: Biztos, hogy nem. Az autószerelő műhelyében megtalálták. Neki 
semmi baja nincs ezzel, hogy ha ő napi 8 órát dolgozik és ezt a falu érdekében teszi 
és jó eredményeket ér el. Én leszek az első aki gratulálni fog ezért. Én a Józsit nem 
utálom, csak azt nem szeretem, hogy a falu nehéz anyagi helyzetben van és nem 
dolgoznak 8 órát azért, hogy a falu előre menjen.  
 
Kosárszki József polgármester: Visszautasítja. Teljes mértékben visszautasítja ezt, 
hogy nem tesznek meg mindent a falu érdekében.  
 
Szloboda Istvánné: Polgármester tudomásul vette, hogy neki jelenléti ívet kell vezetnie 
és vezeti is. A jelenléti ívben pontosan kell rögzíteni mindent, azt is ha 5 órakor megy 
valamilyen önkormányzattal kapcsolatos ügyben.  
 
Kosárszki József polgármester: Testvértelepülési költségek részletes kimutatását 
szerette volna még látni Miklós. Eddig talán 4 alkalommal voltak kint a 

[ÖB1] megjegyzést írt:  



testvértelepülésen. Egy alkalommal lett költség elszámolva, mikor a testvértelepülési 
megállapodást mentek aláírni. A többi utazás az mind saját költségen volt, mindenki 
saját maga fizette az útiköltséget, szállást.  
 
Richter Miklós: Ez ügyben két kérdése lenne. Mindenki olvasta az SZMSZ-t?  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Nem, nem olvasta.  
 
Richter Miklós: Az SZMSZ foglalkozik azzal, hogy a testület milyen keretek között 
működik. 2014-től hatályos, 8. pontja szerint az önkormányzat nem rendelkezik 
testvértelepülési kapcsolatokkal. Nem érti mi alapján lett elszámolva bármi is, bárhova. 
A működési szabályzat kötelezi az önkormányzatot arra, hogy úgy dolgozzon ahogy 
ebben az SZMSZ-ben az elő van írva. Február 20-án kelt jegyzőkönyvben a volt 
polgármester asszony kérdésére azt a választ adta a polgármester, hogy ezidáig csak 
üzemanyagköltségbe került, minimális költség ez. Szeretné megkérdezni, hogy a 
testület tudja e azt, hogy mennyi körülbelül az üzemanyagköltség oda-vissza?  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Pontos meg tudja mondani. 132 Euro.  
 
Richter Miklós: Hogyan? Hány kilométerre van ez a település? 
 
Kosárszki József polgármester: 460 km-re van.  
 
Richter Miklós: Akkor oda vissza durván 900 km ez. 10 l/100 km-rel ha számolunk, 
diesel üzemanyaggal, akkor hogyan jön ez ki? 
 
Kosárszki József polgármester: 900 km-re az durván 90 liter üzemanyag, az 54 000 
Ft.  
 
Richter Miklós: Nincs autópálya díj, nincs semmi? 
 
Kosárszki József polgármester: Az autópálya matricát az fizeti, aki utazik. Úgy lett 
visszaosztva.  
 
Richter Miklós: A Nagyvelegi Önkormányzat nem számolhatna el semmit ezzel 
kapcsolatosan, mivel az SZMSZ-ében ott van, hogy nem rendelkezik testvértelepülési 
kapcsolatokkal.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Akkor miért kérdezted meg, hogy mennyi? 
 
Richter Miklós: Neki az a célja, hogy a pénz jó helyre kerüljön ebbe a faluban. Az 
SZMSZ-ben meg van határozva az önkormányzat működése, ez nem úgy van, hogy 
valaki eldönti, hogy ez nem így lesz hanem úgy. Ez nem így működik. Ő ezzel jót akar. 
A testület erre esküdött fel. Ami le van írva azt nem veszik figyelembe, ez már a 
harmadik ilyen dolog.   
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Véleménye szerint továbbra sem érte hátrány a falut.  
 
Richter Miklós: De igen, mert jogellenesen számoltak el olyan költségeket, amit nem 
lehetett volna. Még meg sem nézte a jogszabályban erre vonatkozóan, hogy valóban 



ez hogyan lett elszámolva. Amikor be lett adva ez a számla valamit csak ráírtak, hogy 
ez az üzemanyag számla mire lett elköltve.  
 
Gellér Vilmos: Szeretné megkérdezni Richter Miklóstól, hogy ő szeretné e, hogy a falu 
egy kicsit is előrébb mozduljon például ebbe az irányba is, hogy testvértelepülési 
közösség van a faluban? Lehet, hogy voltak ebben hibák, de nem lehetne ezeken 
túllépni? 
 
Richter Miklós: Minden olyan törekvés, ami a falu jövőjét szolgálja az csodálatos. Jelen 
esetben az, hogy elmegyünk erre a német településre az gazdaságilag jelenleg 
semmilyen érdekét nem szolgálja Nagyveleg érdekeit. Sőt kulturálisan sem tudunk ide 
kapcsolódni. Ha közösséges szeretnénk ápolni, akkor olyan irányba megyünk, ahol 
többen vannak. Gazdaságilag ez egy nagy ráfizetés, hogy oda-vissza utazgatunk. Ha 
annyira fontos lett volna ez Nagyveleg számára, akkor beleírja az SZMSZ-ébe ezt. 
Beleírja és kifejti azt is, hogy milyen gazdasági és kulturális fejlődési lehetőségei 
vannak. Örüljenek neki, hogy ezeket ő vette észre és nem az Állami Számvevőszék. 
 
Szloboda Istvánné: Ez baj, hogy nincs benne az SzMSz-ben a testvértelepülési 
kapcsolat. Módosítani szükséges. Van testvértelepülési kapcsolatokra pályázat is, 
véleménye szerint az SZMSZ-be illetve a költségvetésbe is egy külön sorra 
bekerülhetne.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Bármikor módosítható. A pályázat az úgy szokott működni, 
hogy gyermekek és kísérőjük útiköltségét és programjaiknak költségét támogatja. Ha 
legközelebb testvértelepülési látogatás lesz arról, mindenféleképpen számoljon be a 
polgármester a testületnek. Kérte a polgármestert, hogy tájékoztassa a testületet, a 
testvértelepülési látogatásról. 
 
Richter Miklós: Milyen autóval látogatták meg a testvértelepülést?  
 
Kosárszki József polgármester: Falubusszal, amelyen van kopás is ebből kifolyólag.  
 
Richter Miklós: Nem biztos, hogy törvényileg használhattátok volna a falubuszt erre a 
célra.  
 
Gellér Vilmos: Igen használható, benne van a kulturális programban.  
 
Richter Miklós: Abban az esetben, ha az SzMSz-ben erre vonatkozóan kritérium van 
és jelen esetben az működési szabályzat azt tartalmazza, hogy nincs testvértelepülési 
kapcsolata az önkormányzatnak.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: A testvértelepülési megállapodás alá van írva. Az SzMSz 
ennek megfelelően módosításra fog kerülni. Minden esetben kell, hogy legyen döntés 
arról, ha kimennek vagy ide jönnek a testvértelepülésről.  
 
Richter Miklós: Valaki önkényes döntést hozott, arra vonatkozóan, hogy felhasználta 
a falubuszt.  
 



Gellér Vilmos: A falubuszt felhasználják arra is, hogy a fiatalokat hordja táncversenyre 
vele. Ez is benne van a szabályzatban. Kulturális eseményekre való eljutás, ez mind 
kötelezettség.  
 
Richter Miklós: Az SzMSz-ben nincs meghatározva testvértelepülés, minden egyes 
döntést a képviselő-testületnek kell meghoznia. A testület semmi olyan döntést nem 
hozott, hogy a falubusszal vasárnap vagy szombaton kimegyünk a 
testvértelepüléshez, megtankoljuk cégköltségen.  
 
Kosárszki József polgármester: Saját költségen. Egyetlen egyszer történt elszámolás, 
amikor a testvértelepülési szerződést írták alá.  
 
Richter Miklós: A testület nem hozott határozatot arra vonatkozóan, hogy erre 
bármilyen költség elszámolható lenne.  
 
Kosárszki József polgármester: A jelenlegi nem hozott, de az előző lehet.  
 
Richter Miklós: Amikor megalakul az új testület, akkor van egy új SzMSz.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Amikor kimentek aláírni a testvértelepülési megállapodást, 
arra elszámolhattak költséget, ha volt rá fedezet. Most tény és való nincsen benne a 
testvértelepülés az SzMSz-ben, de módosításra fog kerülni. Milyen költségek merültek 
fel a testvértelepülési látogatással kapcsolatosan? 
 
Kosárszki József polgármester: Önkormányzati költség nem merült fel, kivéve a 
gépjármű amortizációja.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Ha bármilyen jellegű testvértelepüléssel kapcsolatos 
esemény történik,  mindig kell róla testületi döntés. Erre szükséges meghatározni egy 
keretösszeget.  
 
Richter Miklós: Ez szenzációs. Az ő problémája, illetve igazságérzetét az piszkálja, 
hogy ha ő ezt most nem hozza fel, ez senkinek eszébe nem jutott volna. Ez arra példa, 
hogy egy önkormányzatnak a vezetője önmagában nem hozhat egy olyan döntést 
testületi határozat nélkül, hogy ő kimegy és használja a falubuszt egy testvértelepülés 
meglátogatására. Az SzMSz nem teszi ezt lehetővé. Visszaolvasta az összes 
jegyzőkönyvet és egyikben sem talált, testvértelepülési látogatással kapcsolatos 
döntést.  
 
Gellér Vilmos: A busz amortizációjával kapcsolatosan szeretné elmondani, hogy a 
polgármester úr ingyen és bérmentve szokta elvégezni a falubusz karbantartását. Ezt 
sem kell elfelejteni, ez hatalmas segítség az önkormányzatnak.  
 
Richter Miklós: Ez csodálatos, de ez az amortizációnak csak az egyik része. Ez nagyon 
jó, meg lehet köszönni a polgármesternek. Köszönik szépen. Ez irreleváns a 
vonatkozásban, hogy önhatalmúlag hoz egy olyan döntést, hogy a falubusszal 
elmegyünk megnézni a testvértelepülésünket és eldöntjük, hogy kit viszünk.  
 
Kosárszki József polgármester: Mint polgármester van egy olyan döntési joga, egy 
bizonyos keretösszegig önállóan dönthet.  



 
Richter Miklós: Ezt te hol olvastad? Azt, hogy a testvértelepülési látogatásokhoz nem 
kell testületi döntés?  
 
Kosárszki József polgármester: Tájékoztatást nyújtott a legutóbbi testvértelepülési 
látogatásról. Minden testületi tag megkérdezésre került az utazással kapcsolatosan. 
Személyes meghívás volt a kinti polgármester részéről, egy vízelvezető rendszer 
átadása volt az ünnepség része, erre volt hivatalos. Egyedül nem szeret utazni, ezért 
elhívta a testületi tagokat. Nem mindenki tudott ezen részt venni. Ez az utazás is saját 
költségen történt. Az amortizációs költséget figyelembe véve, nem gondolja, hogy 
olyan nagy hátrány érte az önkormányzatot. Úgy gondolja, hogy nem érte pénzbeli 
anyagi hátrány az önkormányzatot.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Tájékoztatást nyújtott, hogy a polgármester ügyletenként 
500 000 Ft erejéig dönthet, de a következő testületi ülésen szükséges beszámolni róla, 
és csak arról dönthet, amit a költségvetési rendelet tartalmaz. 
 
Richter Miklós: A másik pedig az, hogy nem tájékoztatta a testületet utólag sem.  
 
Szloboda Istvánné: A költségvetésben is egy külön sor kellene a testvértelepülési 
kapcsolatoknak.  
 
Kosárszki József polgármester: Fel nem merült, az, hogy önkormányzati költségen 
utaznának ki.  
 
Szloboda Istvánné: Tiltja valami, a falubusz felhasználását önkormányzati 
rendezvényhez? 
 
Fidrich Tamásné jegyző: Nem tiltja, csak tudjon róla a testület.  
 
Szloboda Istvánné: Ha a polgármester helyében lenne, biztos, hogy ő is a falubusszal 
ment volna. Véleménye szerint ebben már van egy kis kicsinyeskedés. A falubuszra 
vonatkozóan van valamilyen szabályzat?  
 
Gellér Vilmos: Igen van, benne van a működési szabályzatban.  
 
Richter Miklós: Véleménye szerint azt, nem kicsinyeskedésnek kellene nevezni, ha 
valaki ragaszkodik a törvényekhez és az alapján kellene, hogy eljárjon valaki.  
 
Szloboda Istvánné: Akkor mivel kellett volna menniük? 
 
Richter Miklós: Hogy hogy mivel? Semmivel, nincs róla képviselő-testületi döntés.  
 
Démi Zoltán képviselő: Meg az SzMSz nem tartalmazza a testvértelepülést.  
 
Szloboda Istvánné: Szebbnek találta volna, ha egy erdélyi, felvidéki vagy délvidéki 
településsel van kapcsolatunk nem egy némettel.  
 
Kosárszki József polgármester: Ez a testvértelepülési megállapodás egy segítség 
révén jött létre.  



 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Nemzetközi ismeretek mindig jól jönnek, főleg a 
fiataloknak meg mindenkinek.  
 
Richter Miklós: Igen, ha a kommunikációs nyelv megfelelő és képes vagy 
kommunikálni, mert az, hogy kimész és magyarul beszélsz a magyarokkal annak 
semmi köze nincs a nemzetközi kapcsolatokhoz.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Ez még nem egy kiforrott állapot, lehet még mélyíteni 
a kapcsolatot.  
 
Richter Miklós: Amikor megszorítás van egy önkormányzati költségvetésben, amikor 
nincs költség elkülönítve erre, akkor a képviselő-testület gazda szemlélettel olyan 
mellett dönt, ami gazdaságilag nem megfelelő. A törvényt nem lehet felülírni.  
 
Kosárszki József polgármester: Ezért mentek saját költségen.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Jegyző asszony tájékoztatása szerint a költségvetési 
rendelet tartalmazza, hogy a polgármester 500 000 Ft erejéig önállóan dönthet és a 
következő ülésen tájékoztatni kell a testületet. Azt szeretné megtudni, hogy nagyjából 
2 hónappal ezelőtt volt egy főépítészi jelentés. Egyelőre akkor nem döntöttek róla. A 
legutóbbi főépítészi jelentésnek a költségét az önkormányzat finanszírozta? 
 
Kosárszki József polgármester: Igen. Felajánlottad a segítségedet ezzel 
kapcsolatosan, de az mondtad, hogy még nincs kamarai bejegyzési számod.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Nem hosszabbítottak szerződés. Nem tartod 
aggályosnak, hogy pont a fiad ügyében az önkormányzat finanszírozza a főépítészi 
véleményt? 
 
Kosárszki József polgármester: Abból nem lett semmi, le lett véve a napirendi pontok 
közül. Nem készült el a jelentés, így nem került költségbe. A főépítészt kellett volna 
megkeresni, de még nem kaptak hozzá időpontot. Ebben az ügyben nem történt 
kifizetés.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Következő ülésen szeretné kérni, ha beszámolna a 
polgármester ezzel kapcsolatosan.  
 
Kosárszki József polgármester: Természetesen. Miklós még a beadványában kérte, 

hogy minden költségszámla legyen átlátható, allokált, költségvetésben a kiadási oldal 

számláinál legyen megjelölve a felhasználási terület, mert ez teremti meg az 

átláthatóságot. Minden költségszámla tételesen meg van jelölve, hogy mire és hova 

van fordítva.  

Richter Miklós: Ez furcsa neki. Ha ez igaz lenne akkor, amikor aláírták a szerződést a 

testvértelepüléssel, nincs allokálva testvértelepülési költség, akkor az hova van 

elszámolva. Nem ellenség vagyok. Azt szeretné látni, hogy ha beadnak egy 

üzemanyag számlát, akkor van mögötte egy allokációs lap, mely tartalmazza azt, hogy 

a költségvetés melyik sorára van elszámolva. Ti felelősek vagytok azért, hogy a 

falunak a javait, melynek egy részét az államtól kap, ti felelősen költsétek el. Ha kijönne 



a Számvevőszék ellenőrizni és ezt megtalálná, abból komoly botrány lenne. Mi az 

ezzel kapcsolatos döntés? Szeretné, ha a jövőben minden számla úgy lenne 

becsatolva a könyvelésbe, hogy átláthatóan kísérőlevélen oda van írva, hogy melyik 

sorra és hogyan van ez elszámolva.  

Kosárszki József polgármester: Nem kísérőlevélen van feltüntetve, hanem magán a 

számlán, hogy hova lett könyvelve.  

Fidrich Tamásné jegyző: Erről nem kell testületi döntés, mivel van egy számviteli 

szabályzata az önkormányzatnak, aminek meg kell felelni. Amikor valami pénzköltés 

vagy utalás történik, addig soha nem mehet el amíg az alá nem írja az utalványozó és 

az ellenjegyző. A számlák mögött ott a teljesítésigazolás és az utalványozási lap. Le 

fogja ellenőrizni, hogy Nagyveleg esetében is a számviteli szabályzat szerint jár el a 

pénzügyes, minden egyes esetben.  

Richter Miklós: Nagyvelegen volt egy disznóvágás. A hízónak volt egy költsége. Az 

hova lett könyvelve? 

Kosárszki József polgármester: Sehova, mert én támogattam a disznó vágást. Saját 

pénzből finanszírozta.  

Richter Miklós: Tökéletes, ez nagyon jó. Ezt be kellett volna jelenteni. Ez egy falut 

érintő esemény. Erről a testületnek kellett volna döntést hoznia. Ez egy nagyvelegi 

esemény volt. Minden egyes kulturális eseménybe be kell vonni a testületet, arra 

vonatkozóan részletes tájékoztatást kell adni, hogy milyen költségeket ki fog 

finanszírozni. Ez az átláthatóság, a tisztességnek a mérője. Ez szabály, ezt nem ő 

találta ki. Úgy csinálnak, mintha ő lenne a közellenség, azért, mert van egy szabály, 

amit a Nagyvelegi Önkormányzat csak részben tart be. Felszólal az ellen, ami nem a 

törvényi előírásoknak megfelelően működik. A működési szabályzat kimondja, hogy a 

testületnek miként és hogyan kell működnie.  

Czövek Zoltán alpolgármester: Túlmasszírozzuk.  

Richter Miklós: Szerinted a törvénynek nem megfelelő magatartási formát 

túlmasszírozzuk? 

Czövek Zoltán alpolgármester: Szeretné, ha sokan így nem tartanák be a törvényt, 

hogy adakoznak az önkormányzatnak. Ezt csak megköszönni tudja a 

polgármesternek.  

Kosárszki József polgármester: Nem gondolja, hogy ez ekkora törvényszegés lenne. 

Érti, hogy hova akar kilyukadni. Nem gondolja, hogy egy ilyen rendezvény támogatása, 

megtartása - amit előtte egyeztetett a testületi tagokkal, hogy hogyan fog lezajlani az 

esemény, hogyan lesz az egész napnak a folyamata, milyen műsorral készülnek – 

törvénytelen lenne. Sokkal több ilyen támogató kellene Nagyvelegre, hogy a 

rendezvényeket még többen támogassák, több vendéget oda lehessen vonzani. Nem 

azt keresni benne, hogy ez miért volt törvénytelen. 

Szloboda Istvánné: Nyugodtan lovagolhatsz azon Miklós, hogy az előbb azt mondtam, 

hogy kicsinyes. Vannak kicsinyességek is. Személy szerint örül neki, hogy a 

polgármester nem híresztelte el azt, hogy ő ajánlotta fel a disznót. Ő ezen most 



meglepődött. A költségvetés végrehajtásáért egy személyben a polgármester a 

felelős. A képviselő-testület meghozza a döntését, a polgármester pedig végrehajtja 

azt. Azt szeretnéd Miklós, hogy a testület minden számlát lásson? 

Richter Miklós: Igen azt. Ennek mi az akadálya? 

Fidrich Tamásné jegyző: Ha látni szeretné a testület és hoz erről egy döntést akkor 

minden testületi ülésre behozzuk a számlákat. Ezt tudjuk biztosítani.  

Pál Domonkos Csaba képviselő: Digitális formában ha be lehetne hozni, azt 

támogatná.  

Kosárszki József polgármester: Miklós következő pontja az iskola fa önkéntes és 

ingyenes ajándékozása, hogy lehet ez, ki hagyta ezt jóvá? Én hagytam jóvá, de erre 

már a múltkori testületi ülésen megkaptad a választ.  

Richter Miklós: Te ezt nem hagyhattad volna jóvá. Ha van egy bevételi forrás, ami 

pénzt jelent az önkormányzatnak, de nem tervezett és nincs benne a költségvetésben, 

akkor testületi döntés szükséges róla. 

Kosárszki József polgármester: Te azt tudod, hogy mennyiért vágnak ki egy veszélyes 

fát?  

Czövek Zoltán alpolgármester: Milyen bevételt jelent ez az önkormányzatnak?  

Richter Miklós: Benne van a jegyzőkönyvben, hogy a kivágott fa az 4 m3, 120 000 Ft 

értékű.  

Kosárszki József polgármester: Te azt tudod, hogy mennyiért vágnak ki egy veszélyes 

fát?  

Richter Miklós: Az teljesen mindegy, hogy mennyiért vágják ki. Ez a fa valahova elment 

ingyen. A Hufi-fa vágta ki a szóban forgó fát. Azt mondtátok, hogy önkormányzati 

dolgozó kapta meg, aki ebből fakadóan nem nagyvelegi.  

Kosárszki József polgármester: De önkormányzati dolgozó. 

Czövek Zoltán alpolgármester: Ezzel mi a probléma? 

Richter Miklós: Az, hogy van 120 000 Ft érték, amit valaki ingyen megkapott. Van egy 

kivágás, van ebből egy bevételi forrás, az önkormányzat vezetője nem dönthet róla 

egymaga.  

Gellér Vilmos: Miklós vedd már figyelembe a költségeket. is.  

Richter Miklós: Mennyit kért a Hufi-fa? 

Gellér Vilmos: Kivágta a Hufi-fa a veszélyes fát, azért, hogy ne erüljön bele a 

nagyvelegi hírekbe, hogy ő ezt felajánlotta Nagyveleg részére.  

Richter Miklós: Akkor úgy ítélik meg, hogy ezt a támogatást oda adták valakinek, ez 

kicsinyeskedés. Ebből lehetett volna az önkormányzatnak bevétele. A Hufi-fa ingyen 

vágta ki a fát.  



Szloboda Istvánné: Régen is volt olyan, hogy egy fával kezdeni kellett valamit. Ez a fa 

veszélyes volt. A fakivágása megtörtént. Meg kell köszönni a Hufi-fának. Miklósnak az 

a gondja, hogy a 120 000 Ft érétkű fa, csak úgy oda lett adva valakinek, aki nem 

dolgozott meg érte. Régen, aki kivágta a fát, az megkapta.  

Kosárszki József polgármester: A Hufi-fának nem kellet a fa, ők felajánlották, hogy 

akinek kell az elviheti.  

Richter Miklós: A facebookon nem ez volt. A Hullan felajánlotta, hogy kivágja a fát. 

Tudja, hogy mi történt. Meg akarod magyarázni, hogy a Hullan azt mondta, hogy vigye 

el a fát, aki akarja.  

Szloboda Istvánné: Az a probléma, hogy 120 000 Ft nem került az önkormányzat 

kasszájába.  

Richter Miklós: Igen az, amikor nagyon nehéz anyagi helyzetben van az 

önkormányzat.  

Kosárszki József polgármester: Lehet, hogy 300 000 Ft-ba került volna egy fakivágás.  

Richter Miklós: Nem, mert a Hufi felajánlotta ingyenesen.  

Czövek Zoltán alpolgármester: Úgy érzi, hogy Miklós ellene van annak, hogy valaki, 

valamit felajánljon Nagyveleg, bárki bármiben is segítsen.  

Richter Miklós: Az, hogy segítsen valaki az egy nagyon jó dolog. De amikor annak van 

egy anyagi vonzata, tehát segít valamiben és annak vagy egy produktuma, attól az 

még érték. Ha például a testület úgy dönt, hogy az óvodánál kivágnak egy fát és 

odaadják XY-nak, mert ő odamegy a fűrészével, kivágja a fát, feldarabolja, eltakarít 

maga mögött, elviszi és ez egy döntés, akkor azt mondom, hogy ez így korrekt. A 

döntés a képviselő-testületé.  

Gellér Vilmos: Véleménye szerint jól jártak el.  

Szloboda Istvánné: Véleménye szerint nem, mert nem olyan kapta meg a fát, aki 

dolgozott érte.  

Czövek Zoltán alpolgármester: Aki megkapta a fát, lehet, hogy tett valamit az 

önkormányzatért, ami végett megérdemelte.  

Richter Miklós: Ha a képviselő testület, hoz egy olyan döntést, hogy ezt a fát kivágják 

és az Orsinak odaadják, akkor neki ezzel semmi baja nincs. Majd a testület eldönti, 

hogy jó döntést hozott vagy sem.  

Pál Domonkos Csaba képviselő: A jövőre való tekintettel szeretné kérni, hogy ha ilyen 

lesz akkor teljeskörűen legyenek informálva.  

Fidrich Tamásné jegyző: Javasolja, hogy legyen minden testületi ülésen legyen egy 

olyan napirendi pont, hogy „polgármesteri tájékoztató a két ülés között történt 

eseményekről”, ahol a polgármester tájékoztatást nyújthatna minden lényeges 

dologról.  

Richter Miklós: Közvilágítás modernizációjával kapcsolatosan szeretne szólni. 

Szeretné az aggályait bejelenteni, hogy a költségvetésben ez milyen terhet fog 



jelenteni, illetve az ott meghatározott pontokban vannak olyan dolgok, amelynek nem 

ok okozati összefüggésben jönnek le.  

Kosárszki József polgármester: Javasolja a következő soros testületi ülés napirendi 

pontjai közé felvenni ezt.  

Fidrich Tamásné jegyző: Erről nem szükséges szavazni, mivel nem napirendi pont. Ha 

van hozzászólás, akkor az ülésvezető eldönti, hogy ad még szót vagy sem.  

Richter Miklós: Javasolja napirendi pontnak felvenni, a közvilágítás modernizációjában 

hozott döntésnek a gazdasági aggályait szeretné elmondani.  

Kosárszki József polgármester: A következő soros testületi ülésre javasolja felvenni.  

Több kérdés, hozzászólás nem érkezett. A polgármester szavazásra bocsátotta az új 

napirendi pont felvételét a soron következő ülésre.  

A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 
A szavazás eredménye: 4 igen, 1 nem 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

48/2025. (IV.29.) határozata 
napirendi pont felvételéről következő soros ülésen 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határozott, hogy 
Nagyveleg település közvilágítás korszerűsítési tervéről szóló tájékoztatót a 
következő soros ülésen tárgyalja.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 

 

A polgármester szavazásra bocsátotta a jelenléti ívével kapcsolatos döntés 

elfogadását.  

A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 
A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

49/2025. (IV.29.) határozata 
polgármester jelenléti ívéről 

Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határozott, hogy 
Kosárszki József polgármester jelenléti ívét minden hónap soros testületi 
ülésére a testület elé terjeszti.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 

 
A polgármester szavazásra bocsátotta a havi számlák beterjesztésének elfogadását.  

 
A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 

A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem 



 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

50/2025. (IV.29.) határozata 
a havi költségszámlák beterjesztéséről 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határozott, hogy a 
polgármester az önkormányzat költségvetésének végrehajtása során 
keletkezett bevételi és kiadási előirányzatokat és azok teljesítését havonta a 
soros képviselő-testületi ülésre beterjessze. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 

 
4./ Javaslat Gajamenti Önkormányzati Társulás 2024. évi beszámolójának 
elfogadására 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
Kosárszki József polgármester: Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy kiegészítésre került 
a Gajamenti Önkormányzati Társulás beszámolója. Javasolja elfogadni.  
 
Kérdés, hozzászólás nem érkezett. A polgármester szavazásra bocsátotta a 
Gajamenti Önkormányzati Társulás 2024. évi beszámolójának elfogadását.  
 

A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 
A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

51/2025. (IV.29.) határozata 
Gajamenti Önkormányzati Társulás 2024. évi beszámolójáról 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Gajamenti 
Önkormányzati Társulás 2024. évi beszámolóját megismerte, azt elfogadja.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
5./ Tájékoztató képviselői képzésről 
Előterjesztő: Fidrich Tamásné jegyző 
 
Fidrich Tamásné jegyző: Tájékoztatást nyújtott a kötelező képviselői képzéssel 

kapcsolatosan és felhívta a figyelmet a képzést még el nem végzett képviselők 

figyelmét, hogy minél előbb végezzék el azt.  

Kérdés, hozzászólás nem érkezett. A képviselő-testület határozat hozatal nélkül 

tudomásul vette a jegyző tájékoztatóját a képviselői képzésről.  

6./ Tájékoztató KOMA adatbázisban történő szereplésről 
Előterjesztő: Pál Domonkos Csaba elnök 
 



Pál Domonkos Csaba bizottság elnöke: Tájékoztatta a testületet, hogy Nagyveleg 
Község Önkormányzat testületi tagjai április hónapban szerepelnek a KOMA 
adatbázisban.  
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. A polgármester szavazásra bocsátotta az 
önkormányzati képviselők KOMA adatbázisban történő szereplés ellenőrzésének 
elfogadását.  

A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 
A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

52/2025. (IV.29.) határozata 
a KOMA adatbázisban való szereplésről 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete a KOMA adatbázisban 
történő szereplésről szóló tájékoztatót tudomásul vette, melynek eredményeként 
egyetlen képviselővel szemben sem kell eljárást indítani.  

 
Felelős: bizottság elnöke 
Határidő: azonnal 

 
Napirenden kívüli hozzászólások: 
 
Szloboda Istvánné: Olvasta a jegyzőkönyvet, melyben a közvilágítás és a folyó ügye 
szerepel. A folyó esetében az alsó rész lett megjelölve, több helyrajzi számon szerepel 
a folyó. A belterületi helyrajzi számokat is be kellene vinni a pályázatba, a 401 és 402 
hrsz-eket.  
 
Kosárszki József polgármester: A támogatási igény benyújtásánál lesz majd lehetőség 
a módosításra.  
 
Szloboda Istvánné: Ugye nem centenáriumra ültetett fa lett kivágva? A szíve szakad 
meg.  
 
Gellér Vilomos: Az lett kivágva, beteg volt a fa.  
 
Pál Domonkos Csaba: Ilyen esetekben is jó lenne a tájékoztatás.  
 
Szloboda Istvánné: Labdafogó hálóval mi a helyzet? 
 
Kosárszki József polgármester: Más terveik vannak ezzel kapcsolatosan. Beszéltek 
már róla egy kispályás focirészt csinálnának belőle.  
 
Szloboda Istvánné: Ez meg lesz csinálva? 
 
Kosárszki József polgármester: Igen rendbe lesz téve.  
 
Szloboda Istvánné: A biztosító fizetett? Számlára fizetett a biztosító? 
 



Kosárszki József polgármester: Igen fizetett. Nem amortizációt fizetett, nem várta meg 
a számlát, egyből utalt.  
 
Démi Zoltán képviselő: Bölcsődei napidíj bevezetésével a normatíva fog csökkenni? 
 
Kosárszki József polgármester: Nem fog csökkenni a normatíva. Be lehet vezetni, nem 
lesz belőle kára az önkormányzatnak.  
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. A polgármester a képviselő-testületi ülését 
bezárta.  

k.m.f. 
  
 

Kosárszki József      Fidrich Tamásné 
polgármester             jegyző 


